
CHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 60
van KARL VANLOUWE
datum: 28 oktober 2022

aan JAN JAMBON
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, DIGITALISERING EN FACILITAIR MANAGEMENT

Schengenzone  -  Toetreding Roemenië en Bulgarije

Op 18 oktober 2022 keurde het Europees Parlement een resolutie goed die de leden van 
de Schengenzone oproept om Roemenië en Bulgarije tot het Schengengebied, 
waarbinnen het mogelijk is om vrij en zonder grenscontroles te reizen, toe te laten.
Momenteel telt de Schengenzone 26 lidstaten: bijna alle EU-lidstaten en enkele derde 
landen zoals Noorwegen, IJsland en Zwitserland zijn lid. Bulgarije en Roemenië vormen, 
samen met Kroatië en Cyprus, een uitzondering. Die situatie klaagt het Europees 
Parlement nu aan. Een meerderheid van de Europarlementsleden is van mening dat het 
hoog tijd is dat ook die landen volwaardig lid kunnen worden van de Schengenzone. Aan 
dat lidmaatschap hangen bepaalde voorwaarden en criteria vast, bijvoorbeeld op het vlak 
van grenscontroles, infrastructuur, datebescherming, politionele samenwerking en 
visabeleid. Lidstaten moeten het zogenaamde ‘Schengen-acquis’ implementeren.

Het Europees Parlement wijst er in zijn resolutie op dat aan die criteria al lang is voldaan. 
Volgens een meerderheid van de parlementsleden zijn Roemenië en Bulgarije slachtoffer 
van politieke vertragingen. De resolutie meent dat daardoor sprake is van discriminatie 
ten aanzien van de Roemeense en Bulgaarse bevolking, aangezien zij bijvoorbeeld niet 
op dezelfde manier gebruik kunnen maken van het vrij verkeer in de Europese Unie.

De Vlaamse Regering is steeds een sterke voorstander geweest van de Schengenzone: 
een open, handelgedreven regio als Vlaanderen heeft alle belang bij vrij verkeer. Toch 
heeft de minister-president ook terecht aandacht gehad voor de problemen die het vrij 
verkeer met zich mee kan brengen, onder andere op het vlak van migratie en veiligheid. 
Zo benadrukte de minister-president meermaals dat vrij verkeer slechts kan werken 
wanneer ook de buitengrenzen voldoende bewaakt worden. Op dat laatste punt kampt de 
Europese Unie nog te vaak met problemen.

1. Wat is het standpunt van de Vlaamse Regering over de toetreding van Bulgarije en 
Roemenië tot de Schengenzone?

2. Welk standpunt neemt België op Europees niveau in? Vond daarover intra-Belgisch 
overleg plaats?

3. Kan de minister-president toelichten wat de impact van de toetreding van Bulgarije 
en Roemenië tot de Schengenzone op Vlaanderen zou zijn (bijvoorbeeld economisch, 
arbeidsmarkt, werkgelegenheid, integratie)? Welke opportuniteiten en uitdagingen 
zou een dergelijke toetreding bieden en hoe bereidt de Vlaamse Regering zich daarop 
voor?
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1. Vooreerst wil ik verwijzen naar mijn antwoorden op eerdere vragen inzake de 
Vlaamse visie en positie over het Schengen-beleid en de hervorming ervan (vraag 
om uitleg 3482 van Dhr. J. Deckmyn van 15 juni 2021 en schriftelijke vraag 116 van 
K. Vanlouwe van 16 december 2021). In de door de vorige Vlaamse regering 
aangenomen Visienota op de toekomst van de Europese Unie behoort “een 
versterkte Schengenzone met goed functionerende buitengrenscontroles” tot de tien 
thematische sleutels die de Vlaamse regering in die visienota naar voor schoof om 
tot betere EU-beleidsresultaten te komen. Maar zoals de vermelde visienota ook 
aangeeft, behoort het Schengenacquis niet tot de formele Vlaamse bevoegdheden. 
Dit kader geldt dus ook voor de toetreding van Bulgarije en Roemenië tot de 
Schengenzone.

2. De toetreding van Bulgarije en Roemenië tot de Schengenzone is een sinds 2011 
aanslepende kwestie waar tot op heden nooit de nodige unanieme steun van de Raad 
voor de toetreding van beide lidstaten van de Europese Unie tot de Schengenzone. 
Ook nu blijft er verzet, bijvoorbeeld vanuit Nederland zijn er onder meer 
bezorgdheden over de rechtsstaat. Het argumenteert dat het meer dan tien jaar 
geleden is dat werd vastgesteld dat Roemenië en Bulgarije voldoen aan de 
toetredingscriteria, maar dat het Schengenacquis ondertussen meermaals is 
gewijzigd.  

Op 14 november vond een intra-Belgisch overleg plaats, namelijk een DGE-
vergadering bij de FOD Buitenlandse Zaken, ter voorbereiding van de deelname aan 
de Schengen Counsellors meeting op 15 november waar deze Schengenuitbreiding 
werd besproken. Conclusie van de vergadering was dat er een afweging moet 
worden gemaakt tussen enerzijds de vooruitgang die beide landen hebben geboekt in 
het lange traject richting Schengenlidmaatschap, maar dat er anderzijds ook 
aandacht moet zijn voor de eventuele risico’s en dan met name inzake 
migratiebeheer.

3. Als principiële voorstander van een goed functionerende Schengenzone ziet 
Vlaanderen enkele voordelen in een uitbreiding met beide EU-lidstaten inzake 
mobiliteit van personen, diensten en goederen. Anderzijds zijn we ook niet 
ongevoelig voor de eventuele risico’s inzake migratie. Grensbeheer is dan wel geen 
Vlaamse bevoegdheid, indirect delen wij wel in de baten van een goed 
functionerende Schengenzone, maar tegelijkertijd ook in de risico’s van een falend 
grensbeleid. 

https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1528204/verslag/1531921
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1528204/verslag/1531921
https://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1792450
https://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1792450

